
V seji dne 24. aprila je odgovoril ces. namestnik 
na vprašanje dr. Starkelna in je rekel, da vlada stoji 
na podlagi postav ter ne dela razločka med Nemci in 
Slovenci. Kar se trdi v interpelaciji, pa ni po vsem 
resnica. Po tem odgovoru se je Nemcem nekoliko po
kadilo pod nosom, vendar pa so molčali. Na to je bil 
razgovor o predlogu poslanca Kalteneggerja, naj se od
pravi odločba postave, da se pri cestah mora orati 
vštric in 2 metra od ceste. Poročevalec Suttner je na
svetoval, naj se predlog zavrže, na besedo posl. Poscha 
pa so dali predlog nazaj odseku, naj ga še pretresa. 
Posl. Enders nasvetuje zatem, naj dela dež. odbor za 
posojilnice po načrtu Raffeisen ter izdela pravila za take 
posojilnice, v ta namen naj se pa mu dovoli 100.000 
goldinarjev, da posodi iz kraja po 250 gold., potem pa 
do 2000 gold. taki posojilnici, ako jih potrebuje. Poso
jilnica pa ostane potem pod nadzorovanjem dež. odbora. 
Za te posle nastavi se poseben uradnik in hranilnice 
smejo posojilnicam dajati denarja na dolžna pisma. 
Posl. Vošnjak razloži, kako lepo da delajo že doslej 
slovenske posojilnice — brez dež. podpore in nasvetuje, 
naj v drž. zboru gosposka hiša vsprejme, čem prej je 
mogoče, spremembo postave z dne 21. maja 1873, ker 
sprememba bode več vredna, kakor deželna podpora, 
Predlog posl. Endersa pa tudi posl. Vošnjaka resolucija 
se vsprejme. — Posl. dr. Radaj poroča o dež. sadjarski 
in vinarski šoli pri Mariboru in priporoča, naj se po
ročilo dež. odbora o njej vsprejme. Nato še nasvetuje, 
naj še dobi šola od drugih dež. zavodov požlahtnjene 
trte in namesto prisiljencev naj si vzame še eno vini
čarsko rodbino. O krvni uši na drevji pa se naj izda 
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podučna knjiga na stroške dežele. Naj pripravi deželni 
odbor načrt postave o ribarstvu. Vsi nasveti obveljajo. 
— Posl. Jerman pojasnjuje stališče kmetov nasproti 
lovski postavi in doseže toliko, da mora dež. odbor 
poizvedeti o pritožbah glede na škodo, ki jo dela divja
čina kmetu ter naj potem priredi potrebne nasvete. 
Ali bode poizveda kaj kmetijstvu na korist? 

V seji dne 26. aprila priporoča nekaj poslancev, 
naj se izpremeni postava glede na vzdrževanje cest. 
Doslej stane vzdrževanje cest veliko denarja, pa so še 
vendarle slabe. — Posl. Dečko je vprašal ces. namest
nika, kaj je krivo, da ni izplačevanje pri vrejevanji 
Mure vselej v redu, o pravem času. Baron Kiibeck je 
brž odgovoril, da je tega kriv deželni odbor pa da 
plača tudi ta sedaj 270.000 gold. — Pri poročilu o 
krajevnih železnicah se naroči dež. odboru, naj pridobi 
pravico, da se izdela železnica od Velenja do Spodnjega 
Dravberka. Za to bi bilo treba plačati deželi 2,800.000 
goldinarjev. Poslanec dr. Sernec priporoča na želez
nici iz Celja v Velenja nižjo ceno, sicer nima ljud
stvo nobene koristi od nje. Glede na železnico iz Poličan 
v Konjice terja se naj natančni račun od vsega dela. Potem 
se je vsprejela cela vrsta predlogov o krajevnih želez
nicah tako za železnico od Sv. Jurija pri Celji do Rogatca, 
od Polzele do Kamnika. — O novi ceni vožnje pri južni 
železnici je bilo veliko besedij, posl. Robič je v številkah 
kazal, kako krivična da je nova cena za Pohorje. Sklene 
se h koncu pritožba zoper to pri ministerstvu. Zatem 
se še dovoli prodaja Tobliških toplic za svoto malih 
80.000 gold. 

V seji dne 27. aprila je govoril posl. dr. Heilsberg 
za to, naj si osnuje dežela svojo banko ali denarno 
kupčevalnico. Posl. grof Stiirgkh je nasvetoval, naj se 
odpišejo davki za tiste vinograde, ki so bili pa jih se
daj ni več, ker jih je uničila trtna ušica ali pa tudi 
peronospora. Dež. komisar za vinorejo J. Balon pa naj 
se postavi v vrsto dež. uradnikov. Posl. dr. Starkel na
svetuje, naj se napravi dež. skladišče za vino; posl. 
Robič pravi, da je 9000 hektarov goric na Spodnjem 
Štajarji po ušici uničenih, naj se ozira na to, kedar se 
vreduje zemljišni davek. Posl. Jerman želi več pouče
vanja o ravnanji pri raznih trtah. Taki pouki naj se 
potlej razglasijo. Pri poročilu o živinoreji priporoča več 
poslancev, naj se pusti zdraviti živino tudi takim mo
žem, ki niso zdravniki pa imajo dovolj skušnje pri živin
skih boleznih. 


